
 
 

Nieuwsbrief 2023/02 

Van de voorzitter 

 

Even een bericht van uw kersverse 
voorzitter in deze Nieuwsbrief. Ik 
heb de eerste bestuursvergadering 
inmiddels gehad en u begrijpt dat ik 
benieuwd was naar de onderlinge 
samenwerking en de onderwerpen. 
Nou, ik werd niet teleurgesteld. 
Het komende Bridgeweekend is al 
in volle voorbereiding en Marianne 
Bronsveld heeft ons van al haar 
speurwerk op de hoogte gebracht. 
Het belooft weer een mooi 
weekend te worden. 
Joris Al blijft zich inzetten voor het lustrum. Gelukkig maar, want dat komt 
steeds dichterbij. Samen met de lustrumcommisssie zijn er mooie plannen voor 
zaterdag 3 en zondag 4 juni. U wordt natuurlijk goed geïnformeerd. Ik zou het 
geweldig vinden als veel leden volop meedoen met de bridgedrive op 3 juni en 
aanwezig zijn op de receptie van 4 juni. Het is immers uw vereniging en daar 
mag u trots op zijn. Burgemeester Huri Sahin en wethouder Gijs van Malsen 
komen naar de receptie. Hoe leuk is het dan dat ze trotse leden van Amicitia 
kunnen ontmoeten. 
Ik heb, samen met Joris, ook al mijn eerste interview met Groot Rijswijk mogen 
beleven. Gelukkig word ik door mijn medebestuursleden goed ingewerkt en ik 
ben onder de indruk wat zij allemaal voor onze vereniging Sociëteit Amicitia 
doen. 
 
Jacqueline Jurna-Collignon 
 
 



 

Primeur voor Sociëteit Amicitia 
 

Beste leden van Amicitia, u heeft zich misschien 
afgevraagd waarom een kinderwagen bij ons in de hal 
staat? Overigens, een 
zeer mooi exemplaar! 
Welnu, zaterdag 1 
april heeft Denise 
Helmes, onze 

huurder, het leven geschonken aan een prachtig 
klein meisje: Juliette. Moeder en kind maken 
het prima en zijn inmiddels alweer enige tijd 
thuis. Het geboortekaartje heeft u kunnen lezen 
in onze bridgeruimte.  
Nooit eerder, voor zover bekend, in de 125-
jarige historie van Sociëteit Amicitia heeft een 
kersvers mensje, een pasgeborene dus, 
onderdak gevonden aan de Oranjelaan 39. Onze 
gelukwensen gaan natuurlijk uit naar Denise die 
bij ons de bovenetage huurt. En wij heten 
Juliette Valerie Margaux Josephine van harte 

welkom en 
wensen 
haar voor 
nu en haar 
verdere 
toekomst 
alle geluk in 
de wereld. Of Juliette op latere  leeftijd ook 

gaat bridgen, is anno 2023 nog een open vraag… 
 
 



 

ALV: Sociëteit Amicitia dankt Joris Al en 
verwelkomt de nieuwe voorzitter (1) 

(Door Ralph Julsing) 
 
Zaterdag 25 maart stond de Algemene 
Ledenvergadering oftewel de ALV op 
de agenda. Naast de gebruikelijke 
onderwerpen, zoals de financiële 
rapportage, stond de ALV deze keer 
ook in het teken van de 
bestuurswisseling en meer in het 
bijzonder het afscheid van voorzitter 
Joris Al en de komst van zijn opvolger 
Jacqueline Jurna. Pakweg veertig 
leden, onder hen ook een aantal 
nieuwe leden, waren getuige van deze 
historische aflossing van de wacht. 
 
Voor wat betreft de financiële rapportage kan ik u melden dat penningmeester Hans Mees 
tot tevredenheid van de ALV erin is geslaagd de financiële zaken op orde te houden. 
Ondanks de tijdelijke sluiting door de Covid 19 pandemie in 2022 en de stijgende 
energieprijzen door de oorlog in de Oekraïne heeft onze schatbewaarder Sociëteit Amicitia 
behoed voor ernstige financiële malheur. 
 

Ook de begrotingscijfers voor de huidige jaargang 
zijn veelbelovend. Maar, zoals we allemaal weten en 
zeker onze penningmeester, waakzaamheid is en 
blijft geboden. Het bestuur werd door de ALV op 
voorstel van de kascommissie na de toelichting van 
Hans Mees en enkele opmerkingen uit de zaal 
décharge verleend. 
 
 



 

ALV Sociëteit Amicitia (2) 
 
Tijdens de rondvraag was er ook 
aandacht voor de nieuwe 
ventilatie in ons pand aan de 
Oranjelaan. Een stevige 
investering, dat wel, maar de ALV 
achtte de aanschaf ronduit een 
noodzaak. Dus ook die hobbel 
werd na eerdere goedkeuring in 
de vorige ALV wederom met 
instemming genomen. Inmiddels 
is de aanleg van de nieuwe 
installatie uitgevoerd en mogen 
we ons de komende seizoenen 
niet alleen verheugen op een prima luchtventilatie maar ook op een aangenaam 
verblijfsklimaat. 
 

Zoals gezegd, de wisseling van de 
(voorzitters)wacht was min of meer het 
hoogtepunt van de ALV. Overigens, Joris 
blijft nog wel actief als voorzitter van én 
drijvende kracht achter de 
Lustrumcommissie die de festiviteiten rond 
‘Sociëteit Amicitia 125 jaar’ organiseert. Hoe 
dan ook, Hans Mees wist in de juiste 
bewoordingen onze dank uit te spreken voor 
de inzet van vertrekkend voorzitter Joris Al.  
Tijdens Joris’ regime zag Sociëteit Amicitia 
de geboorte van een digitale Nieuwsbrief die 

inmiddels binnen Amicitia een belangrijke rol voor de communicatie naar alle leden 
vertolkt. Ook nam Joris het initiatief om activiteiten, zoals een spelletjesmiddag voor de 
buurt, op te starten. Op zoek naar nieuwe mogelijkheden voor Sociëteit Amicitia. Hij 
maakte tijdens dit evenement veel indruk met zijn goocheltrucs. 
 
 
 



 

ALV Sociëteit Amicitia (3) 
 
Nog een voltreffer: dankzij zijn voortreffelijke begeleiding van de beginnersgroep op 
donderdagmiddag die door de pandemie met veel vertraging had te kampen, zijn zo goed 
als alle nieuwkomers behouden voor Amicitia. Een groot succes en belangrijk voor de 
toekomst van de bridgesociëteit. Inmiddels heeft Berendet de Pree deze taak van Joris voor 
de huidige lesgroep overgenomen (waarvoor dank!) om het enthousiasme voor de 
bridgesport en Sociëteit Amicitia over te brengen.  
 
Onder luid applaus werd Joris, die overigens na zijn verhuizing niet helemaal uit beeld 
verdwijnt en nog wel lid van Sociëteit Amicitia blijft, ‘uitgezwaaid’. Ook Marianne van 
Rossum kreeg een applaus toebedeeld. Zij was deze jaargang aftredend maar besloot voor 
Sociëteit Amicitia wederom een termijn eraan vast te koppelen. 
 
Jacqueline Jurna kreeg het 
woord voor een eerste 
kennismaking in de ALV en 
om de leden te danken 
voor het in haar gestelde 
vertrouwen. Jacqueline 
heeft er zin in en Sociëteit 
Amicitia mag zich gelukkig 
prijzen dat wederom de 
scepter wordt gezwaaid 
door een voorzitter die 
woonachtig is in de wijk 
Leeuwendaal, de bakermat 
van de wederopstanding 
van Sociëteit Amicitia in de 
tweede helft van de jaren ’80 en ’90. Na afloop van de vergadering maakten veel leden 
gebruik van de gelegenheid om Joris persoonlijk te danken voor zijn inzet en Jacqueline 
Jurna veel succes te wensen met haar nieuwe uitdaging. 
 
 
 
 



 
 

Kom naar de unieke lustrumdrive: 
de ‘Moeder aller Bridgedrives’ 
 
Ter gelegenheid van het 125-jarig bestaan van onze Sociëteit Amicitia houden we op 
zaterdag 3 juni 2023 een bridgedrive in het bridgehome van Bridgeclub Leidschenhage aan 
de Dobbelaan 1 in Leidschendam. U heeft reeds een e-mailbericht hierover ontvangen en 
zich vast en zeker al aangemeld voor deze bijzondere festiviteit. Zo niet, doe dat dan voor 
de organisatie gaarne spoedig via het e-mailadres dat onder dit bericht staat vermeld. 
 
Hoe dan ook, ga in elk geval op tijd van huis, want mogelijk heeft u een kleine vertraging 
onderweg door de mogelijke drukte rond het winkelcentrum The Mall of the Netherlands, 
een tikkeltje pretentieuze naamgeving. Er is gratis parkeergelegenheid tegenover 
Dobbelaan 1 of zuidwestelijk daarvan op de hoek van de Dobbelaan en de Burgemeester 
Sweenslaan. 
 
Het programma is als volgt: 

• Zaal open vanaf 13.15 uur:  

• Ontvangst met koffie of thee. 

• Ophalen loopbriefjes 

• Begin bridge drive om 14.00 uur  

• Uitslag ca. 17.15 uur 
  
Afhankelijk van het aantal deelnemers spelen we in vier of vijf lijnen. De lijnen zullen 
globaal naar speelsterkte worden ingedeeld. De uitslag is top-integraal: alle lijnen spelen 
dezelfde spellen en uiteraard zijn er enkele prijzen te winnen.  
U ontvangt met uw loopbriefje vier consumptiebonnen per paar. Deze kunt u aan de bar 
inwisselen voor extra koffie/thee, frisdrank, bier, wijn en port.  
 
Inschrijven vóór 23 mei 
Om de indeling te kunnen maken is inschrijving noodzakelijk. Wilt u vóór 23 mei per e-mail 
opgeven of u deelneemt en wie uw bridgepartner is. U kunt zich melden via het e-mailadres 
info@amicitia-rijswijk.nl. Denk er aan ook uw speelsterkte aan te geven: beginner, 
gevorderd, zeer gevorderd. 
 

mailto:info@amicitia-rijswijk.nl


 
 

Niet missen: de lustrumreceptie 
op zondag 4 juni om 15.30 uur 
 
We vieren onze 125e verjaardag, van Sociëteit Amicitia 
wel te verstaan, met een feestelijke receptie op zondag 
4 juni 2023. Daarmee zijn wij niet alleen de oudste 
sociëteit van Rijswijk maar zeker ook een van de oudste 
‘bridgeclubs’ van Nederland, rekening houdend met de 
voorgangers Boston en Whist van ons edele kaartspel. 
Noteer dus in  uw agenda: 4 juni 2023, 15.30 uur. Plaats 
van handeling: Oranjelaan 39. 
 
Om dit bijzondere lustrum te vieren organiseren we rond de verjaardag twee grote 
activiteiten. Op 3 juni is er ’s-middags een bridgedrive zijn voor alle leden. U heeft hierover 
via de e-mail nadere informatie ontvangen. Vergeet u niet voor deze feestelijke bridgedrive 
op te geven. Dit heeft u natuurlijk al lang gedaan! 
 
Goed, ook de uitnodiging voor de receptie heeft u inmiddels via de digitale snelweg 
ontvangen en ook al genoteerd in uw agenda. U kunt uw auto parkeren op de parkeerplaats 
van het bedrijfsverzamelgebouw de Compagnie, ingang aan de Frederiklaan. Met een tuk-
tuk wordt u vervolgens vanaf 15.30 uur naar uw plaats van bestemming vervoerd. De 
feestelijke receptie in en rond ons eigen gebouw - met live-muziek - duurt tot 18.00 uur.  
 
Wij hebben de burgemeester van Rijswijk, mevrouw Sahin en wethouder van Malsen bereid 
gevonden om de receptie met hun aanwezigheid op te luisteren. Voor de leden die onze 
‘roaring nineties’ hebben meegemaakt, hebben we een aardige verrassing, want de muziek 
wordt verzorgd door een van onze oud-leden die destijds veel furore maakte. Uiteraard 
verzorgt Sociëteit Amicitia uw hapjes en drankjes. 
 
Zoals gezegd, hebben we het parkeerterrein van ‘de Compagnie’ tot onze beschikking. Deze 
ligt in Leeuwendaal aan de Frederiklaan: Oranjelaan uitrijden , linksaf en meteen rechtsaf 
het terrein op. Van daar zal vanaf ca. 15.30 uur een pendeldienst naar ons gebouw worden 
onderhouden. 
 
 



 
 

Bridgeweekend 2023 in Berg en DaL 
 
Marianne Bronsveld heeft wederom een mooi hotel in 
een natuurrijke omgeving gevonden voor het jaarlijkse 
Bridgeweekend. Bent u een liefhebber van dit leuke 
evenement, markeer dan vrijdag 29 september tot en 
met zondag 1 oktober 2023 in uw agenda, want dan 
gaan we bridgen in Fletcher Parkhotel Val Monte aan de 
Oude Holleweg in Berg en Dal. 

Op een steenworp van 
Nijmegen met haar sfeerrijke binnenstad, vele 
bezienswaardigheden en de Waalkade waar het goed 
toeven is! Het hotel beschikt over een prachtig terras met 
uitzicht over de Ooijpolders. Een baantje trekken in het 
binnenzwembad, een massage- of beautybehandeling, 
allemaal mogelijk! Op vrijdag- en zaterdagavond wordt er 

net als voorgaande jaren een bridgedrive gehouden. 
Na aanmelding ontvangt u een mail 
betreffende excursies en 

fietsenhuur. 
Ook uw 
eventuele 
dieet- en of 
vegetarische 
wensen voor 
de maaltijd 
kunt u 
daarin 
aangeven. 
Het hotel heeft een ruime gratis parkeergelegenheid en is zeer goed 
toegankelijk (met o.a. kamers met inloopdouche). U heeft reeds een 
uitnodiging om in te schrijven voor deelname ontvangen. Doen dus! 

 
 
 



 

Nieuw ventilatiesysteem, hoe nu verder? (1) 
Eindelijk is het zover! Het nieuwe ventilatie- en verwarmingssysteem is geïnstalleerd. In de 
week van Koningsdag is er hard gewerkt om de 6 units een plek te geven in de speelruimte 
van ons fraaie pand aan de Oranjelaan. 

Aanvankelijk hoopten we dat de 
installatie al in februari kon 
plaatsvinden, maar de leverancier 
moest nog even wachten op 
enkele onderdelen en wij dus 
ook! Hoe dan ook, de spullen zijn 
gearriveerd en geplaatst. En de 

leden waren wel bereid om voor dit goede doel bridgeweek 
over te slaan. En passant werden 12 flinke boorgaten in onze 
monumentale gevel aangebracht. De gemeente Rijswijk 
verleende voor deze zeldzame ingreep een vergunning. 
Immers, ons onderkomen is een gemeentelijk monument en de 
kersverse omgevingswet speelt ook een rol. 

Hoe dan ook, Sociëteit Amicitia 
beschikt nu over 3 ventilatie-
units, door de technici tot de 
ClimaRad Ventura V1x gedoopt. 
Mooi spul, ze noteren een 
warmteterugwinning met een 
rendement van maar liefst 80 
%. Dat betekent dat van de buitenlucht slechts 20 % extra 
verwarmd moet worden. Een makkie voor onze nieuwe 
installatie en bovendien zeer energievriendelijk. Sensoren 
houden het Co²-gehalte en de luchtvochtigheid in de gaten 
en bepalen aan de hand van deze metingen de intensiteit van 
de ventilatie. Dat is dus maatwerk, zullen we maar zeggen.  

 



 

Nieuw ventilatiesysteem, hoe nu verder? (2) 
Verder zijn 3 verwarmingsunits 
van het type ClimaRad H2.0 
geplaatst ter vervanging van de 
bestaande radiatoren. Deze 
ventilatie-eenheden zijn zeer 
innovatief, met ingebouwde 
warmtewisselaar en sensoren 

voor Co², luchtvochtigheid en binnen- en 
buitentemperatuur.  
Rest ons nog één vraag. Hoe dit alles te bedienen in het stookseizoen of bij hoge zomerse 
temperaturen? De rode draad van de bedieningshandleiding is simpelweg afblijven, niets 
doen dus. Peter Laats, onze zeer deskundige technische man, heeft de volgende 
gebruiksvriendelijke instructies uitgevaardigd. 

 
Voor de leden, wat nu te doen? 
 
1 – Alle ramen dicht. 
2 – Oude ventilatoren niet aanzetten. 
3 – Aan de temperatuur hoeft men niets te doen. 
Deze is vooraf ingesteld op 20 graden Celsius, de 
thermostaat doet de rest, net als voor de 
aanpassingen. 
4 – Het ventilatiesysteem is automatisch ingesteld, 
dus niets aan doen. Wanneer de luchtkwaliteit 
(Co²-gehalte) verslechtert, zullen de sensoren dit 
meten en de luchtverversing opvoeren. 
 
Al met al vertoeven wij voortaan in een bijna 
perfect (geen airco) en zeker zeer gezond 
binnenklimaat, energievriendelijk en concurrerend 

met subtropische oorden! De dekentjes verhuizen mogelijk naar de eerstvolgende 
vrijmarkt. De leden kunnen voortaan rekenen op een behaaglijk en comfortabel verblijf in 
Sociëteit Amicitia. Het moge u wel bevallen. 
 
 
 



 

Koningsdag onder de kastanje 
(door Ralph Julsing) 
 
Leeuwendaal verzamelde zich traditiegetrouw op 
Koningsdag rond en onder de monumentale Kastanje, 
het icoon van de wijk. Voor leden van Sociëteit Amicitia 
die dichtbij wonen altijd weer een aardige gelegenheid 
om gezamenlijk met een glaasje oranjebitter een toost 
uit te brengen op ons koningshuis en meer in het 
bijzonder de jarige Willem. Gezien de opkomst mag deze 
familie zich verheugen op veel affectie in Leeuwendaal. 
 

Zo’n bijeenkomst heeft altijd iets weg van een 
reünie, bekenden ontmoeten elkaar, soms na 
lange tijd. En de jonkies, enkelen nog begeleid 
door ouders, doen meer en minder goede zaken 
op de vrijmarkt. Met een beetje geluk weet men 
hier nog iets aardigs voor thuis te scoren. Een 
vaasje, servies, speelgoed en nog veel meer. De 
handel floreerde en menig huishouden was blij 
met de ‘opruiming’ en… de inkomsten voor wat 
de kinderen betreft. 
 

 
De scouts van Dorus Rijker hadden een mooie 
plek voor ons markante pand gekozen. Zieltjes 
winnen, zo leek hun motivatie. Misschien ook  
iets voor Sociëteit Amicitia. Kunnen we en 
passant volgend jaar ook onze oude spulletjes 
op de vrijmarkt aanbieden. We hebben in elk 
geval enkele dekentjes in de aanbieding nu we 
met het nieuwe ventilatiesysteem  in ons mooie 
clubgebouw meer dan behaaglijk kunnen 
vertoeven. 
 
 
 



 

En dan is het lente in onze tuin! 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
Kunst ter Plekke opent in Amicitia (1) 
 
Met een mooi optreden van het projectkoor 
Brul van de Leeuw onder leiding van Jos Laus 
startte zaterdag 13 mei in Sociëteit Amicitia 
het jaarlijkse evenement Kunst ter Plekke.  

 
Een kunstzinnige en ook culturele rondgang in de 
wijk Leeuwendaal met beeldende kunst, muziek, 
zang en lezingen. In Amicitia, de Compagnie en 

Leeuwendaalkerk maar vooral thuis bij de beeldende kunstenaars die in de wijk wonen. 
Schilderijen, aquarellen, tekeningen, collages, keramiek, sieraden en… een bijzondere 
tentoonstelling over het verhaal van Vondel in de 17e eeuw over liefde en vrede in Noord 
en Zuid Leeuwendaal. 
 

 In Sociëteit Amicitia 
exposeerde ons eigen 
bridgelid Hanneke Swaap 
van DMC oftewel de 
DinsdagMiddagClub. Werk 
van Henriëtte Vroeijenstijn 
was te bezichtigen in het 
pand aan de Haagweg 209. 

De aanblik van onze schoorsteenmantel was 
een weekeinde lang meer kunstzinnig. 
 
 



 

Kunst ter Plekke opent in Amicitia (2) 
 
Burgemeester Huri Sahin was 
uitgenodigd Kunst ter Plekke te openen. 
Zij deed aldus haar eerste schreden in 
ons pand aan de Oranjelaan en was 
zichtbaar onder de indruk van dit icoon 
van Leeuwendaal. 
 
In haar toespraak memoreerde zij dat 
ook onze grote meesters onder wie 
Vincent van Gogh door de omgeving van 
Rijswijk, vooral aan de Vliet en Trekvliet, 
werden geïnspireerd. Moeiteloos somde 
burgemeester Sahin enkele  
schilders op, vaak deel uitmakend van de Hollandse School, zoals de gebroeders Maris en 
Hendrik Weissenbruch. De laatste wordt onder meer geroemd voor zijn Gezicht bij de 
Geestbrug. Hanneke Swaap maakte een gezellige babbel met onze burgemeester. 
 

 
 
 

 
 
 
 
 



 

Gelezen in Groot Rijswijk (1) 
Sociëteit Amicitia viert 125-jarig bestaan 
(door Frans Limbertie) 
 
Een nieuwe voorzitter en dan ook nog eens een bijzonder lustrum te vieren. Sociëteit 
Amicitia is na 125 jaar nog altijd springlevend in Rijswijk. Op zondag 4 juni is er een groots 
feest gepland voor alle leden, oud-leden en bewoners van de wijk Leeuwendaal, waarbij 
burgemeester Huri Sahin niet zal ontbreken. Wij gingen alvast op bezoek in het ‘statige 
gebouw’ aan de Oranjelaan en spraken Jacqueline Jurna en Joris Al. “We zijn een hechte 
club waarbij vriendschap centraal staat en iedereen zich meteen thuis zal voelen. Hier 
ontstaan vriendschappen voor het leven.” 
 
Het clubhuis van Amicitia straalt 
sfeer en geschiedenis uit. Zo 
midden in de woonwijk 
Leeuwendaal valt het meteen op 
door haar ‘fraaie vormgeving’. 
Niet voor niets is dit een 
gemeentelijk monument. Veel 
Rijswijkers kennen het gebouw, 
waar minstens vijf dagen per 
week het populaire kaartspel 
bridge wordt gespeeld.  
 
 
De huidige voorzitter Jacqueline Jurna, drie weken geleden werd ze benoemd, speelt dit 
overigens nog niet zo lang. “Wat dat betreft ben ik nog een groentje”, moet ze erkennen. 
Iets wat van Joris Al niet gezegd kan worden. De oud-voorzitter die onlangs na vijf jaar 
afscheid nam van die rol, is een door de ‘wol geverfde’ bridgespeler die nog altijd slecht 
tegen zijn verlies kan. “Ik blijf gedreven met dit spelletje en wil nog steeds altijd winnen”, 
zegt hij met een brede glimlach. Bovendien houdt dat hele bridgen mij scherp. En dat is 
prima. Als je je in dit kaartspel een beetje verdiept, raak je er binnen ‘no time’ aan 
verslaafd.” 
 
 



 

Gelezen in Groot Rijswijk (2) 
 

Nieuwe leden welkom 
De reden dat Al zijn taken als voorzitter neerlegt, is dat hij 
binnenkort verhuist naar de andere kant van Den Haag. “Met 
die afstand kan ik niet meer de functie als voorzitter vervullen 
zoals ik vind dat dit zal moeten”, geeft het scheidend 
bestuurslid volmondig toe. “Daarom ben ik teruggetreden. 
Uiteraard blijf ik lid en zal in die hoedanigheid hier voorlopig 
nog wel regelmatig te vinden zijn als bridgespeler op een van 
onze speelavonden.” De club heeft nu 160 leden en wordt in 
haar voortbestaan dus niet bedreigd. Toch zijn nieuwe leden 
van harte welkom, benadrukt Al. “Het is altijd fijn wanneer er 
nieuw bloed bijkomt. We kijken ernaar uit.” 

 
Warmte en gezelligheid 
Ze zijn beiden eensgezind: de gezelligheid van het verenigingsleven is voor Al en Jurna de 
ware reden om veel tijd m in hun club te steken. “De band die je hier met elkaar hebt, 
spreekt boekdelen. Sommigen kennen elkaar al bijna meer dan een half leven”, vertelt Al. 
“En daar draagt deze unieke locatie zeker ook aan bij. Wie kan nou zeggen dat ze over zo’n 
bijzonder clubhuis beschikken? Ik sluit niet uit dat zonder dit historische gebouw onze 
mooie vereniging niet meer had bestaan.” 
 
Lange carrière onderwijs 
Jacqueline is met veel enthousiasme begonnen aan haar taak als voorzitter. Nog niet zo 
lang geleden nam ze na een lange carrière in het onderwijs afscheid van haar werkende 
leven om een nieuw hoofdstuk te beginnen. ‘Ik kom hier nog maar kort en was blij verrast 
dat ik benaderd werd om de rol van Joris over te mogen nemen. De warmte van deze club 
en het mooie gebouw, het raakte mij meteen bij binnenkomst. Sowieso vind ik het 
verenigingsleven ‘an sich’  uitstekend bij mij passen. Hier vind ik wat ik nodig heb.” 
 
 
 



 

Gelezen in Groot Rijswijk (3) 
 
Breder scala aan activiteiten 
Met pensioen gaan betekent voor 
Jacqueline overigens niet stilzitten. 
Integendeel zelfs: “Ik wil graag bezig 
blijven en heb nog wat 
vrijwilligerstaken in het onderwijs. Dat 
doe ik met veel passie en plezier. En 
voorzitter zijn van Amicitia past daar 
goed bij.” De nieuwe voorzitter hoopt 
dat er naast bridge een breder scala 
aan activiteiten kan worden 
georganiseerd. 
 
Speciaal boek 
Ze laat tevens weten dat vanwege het 
aanstaande lustrum een speciaal boek 
verschijnt over de historie van 
Amicitia. “Dit boek staat vol met nuttige feiten, mooie verhalen en prachtige foto’s over 
onze geschiedenis. We zijn er heel trots op.” Beiden zien uit naar zondag 4 juni, wanneer 
het lustrum wordt gevierd. “Bijzonder dat de burgemeester hierbij aanwezig zal zijn.” De 
receptie begint in en rond het sociëteitsgebouw aan de Oranjelaan om 15.30 uur. 
Jacqueline Jurna en Joris Al hopen vanzelfsprekend dat Amicitia nog lang mag blijven 
bestaan. “Op naar de volgende 125 jaar.” 
 
Bridge: zo zit het 
Nog even wat technische feitjes rondom het kaartspel bridgen waarbij kaartgevoel en een 
goed geheugen net onbelangrijke aspecten zijn. Het gaat om twee dingen bij bridge, en dat 
zijn bieden en spelen. Het hoogste bod wordt ‘het contract’ en bepaalt de kaders voor het 
spelen. Welke kleur troef is en hoeveel slagen de bieders van het contract beloven te halen. 
Tijdens het spel proberen de bieders van het contract dit aantal slagen te halen en zullen 
hun tegenstanders dit proberen te saboteren door gezamenlijk zo veel mogelijk slagen te 
halen. Dit resulteert onder meer in een puntenscore na 13 slagen. 
 
 
 



 

Amicitia en statiegeld 
(Door uw inkoper Hans van Rossum) 
 
Deze combinatie is waarschijnlijk geen dagelijkse kost voor onze leden. Toch is het 
misschien leuk maar wellicht ook nog leerzaam om hier iets meer te horen en te lezen. 
Ieder van ons kent het statiegeld wel op bierflesjes en frisdrank PET flessen. Toen was de 
wereld nog simpel. Het milieu vraagt inmiddels wat meer inspanningen van ons allen en dus 
ook in deze materie. 
 
Glazen bierflesjes hebben we nu in 2 soorten, een voor alcoholhoudend bier ( 0,15 euro 
statiegeld ) en een voor 0,0 % alcoholvrijbier ( 0,00 euro statiegeld ) dus de ene soort in de 
flessenautomaat of retourkrat en de andere soort in de glasbak of gele glascontainer, net 
zoals de lege wijnflessen. De frisdrankPETflesjes en -flessen zijn nu allemaal belast met 
statiegeld, de flesjes tot 50 cl met 0,15 euro en daarboven met 0,25 euro. 
Andere verpakkingen zoals voor koffiemelk in plastic of glas of drankenkartons horen in de 
desbetreffende afvalcontainer: de paarse container voor plastic en drankenkartons en de 
gele glascontainer voor het glas, te samen met gebroken glaswerk. 
 
Waar o waar blijven nu de statiegeldPETflesjes en –flessen? Die gaan in een megagrote big 
bag in het voorraadschuurtje. En eens in de zo veel tijd,  meestal 3 maanden, sluit ik de bag 
met een tiewrap (sluiting) met een uniek etiket en vervolgens neemt de firma Sligro die 
onze bestellingen aflevert naast de gewone ( lege ) kratten ook de big bag mee en levert die 
bij het nationale verzamelstation voor statiegeldPETflessen af. Meestal binnen een week 
krijg ik een mail met de uitkomst van de tellingen en het totale statiegeldbedrag wordt 
overgemaakt naar onze penningmeester. Om een idee te geven, het geldbedrag ligt 
meestal rond de 60 euro en dat is voornamelijk afkomstig van onze blauwe Chaudfontaine 
50 cl flesjes. 
 
Blikjes zijn de nieuwste loot aan de statiegeldboom sinds 1 april met 0,15 euro statiegeld.  
Aangezien wij bij Amicitia - hoogst zelden - wel eens in noodgevallen een paar biertjes of 
cola blikjes in de koelkast hebben, mogen die dus ook in de big bag in het schuurtje want 
het nationale verzamelstation accepteert nu ook blikjes en betaalt statiegeld retour. Tot 
zover de statiegeld perikelen voor een minibedrijf als Amicitia maar elk beetje helpt als 
iedereen de spelregels goed toepast. 
 
 
 



 

Even terug naar het jaar 1898 (1) 
(Door Ralph Julsing) 
 
Zoals bekend, we staan aan de vooravond van de 
viering van het 125-jarig bestaan van Sociëteit Amicitia. 
Twaalf heren, zeg maar notabelen, besloten in 1898 de 
slapende sociëteit Onderlinge Trouw op 4 juni in de 
uitspanning Witsenburg nieuw leven in te blazen.  
Na een paar jaar wijzigde de naam in Sociëteit Amicitia. 
We kunnen tot op de dag van vandaag de notulen – 
met vulpen en fraaie krulletters geschreven – erop 
nalezen waarover eerder in een Nieuwsbrief is bericht. 
In Rijswijk is de oprichting van deze herensociëteit 
wellicht de belangrijkste gebeurtenis van het jaar. 
Sociëteit Amicitia is voor de vooraanstaanden ‘the 
place to be’, want hier worden jarenlang, zo luidt het 
alom, belangrijke gemeentelijke besluiten min of meer 
‘voorbereid’ of, anders gezegd, in de achterkamertjes 
‘bekokstoofd’. 
  
Maar wat gebeurde er nog meer in 1898, zeg maar in de grote wereld. Speciaal voor de 
leden van Sociëteit Amicitia even een handvol gebeurtenissen in 1898 op een rijtje gezet. 
Gaat u er maar voor zitten, we gaan starten: vijf Amerikaanse gemeenten besluiten te 

fuseren tot de stad New York. 
Emile Zola (links) schrijft zijn 
wereldberoemde werk  J’accuse 
over de Dreyfus-affaire, een 
aanklacht tegen het toenemende 
nationalisme en antisemitisme. 
Verkade (rechts) begint de 
productie van waxinelichtjes. In 
Alkmaar wordt via een fonograaf 
de oudste Nederlandstalige 
geluidsopname ooit gemaakt. 

 



 

Even terug naar het jaar 1898 (2) 
 

Ferdinand Domela Nieuwenhuis 
rechts) begint een nieuw 
tijdschrift: De Vrije Socialist. De 
socialist en (latere) anarchist 
Nieuwenhuis pleitte voor een 
verbod op de gedwongen 
winkelnering, invoering van 
minimumloom en de 8-urige 
werkdag, een arbeidsverbod 
voor kinderen onder de 15 jaar, 
kosteloos onderwijs, oprichting 
van ziekte- en pensioenfondsen, 

uitkering bij bedrijfsongevallen, beëindiging van de Atjeh-oorlog, onafhankelijkheid voor de 
kolonies, nationalisering van de spoorwegen en afschaffing van tol op de rijkswegen. 
Weinig mis mee, mogen we nu, 125 jaar later, concluderen. Veel wensen zijn in vervulling 
gegaan! In Amsterdam geeft het arbeiderskoor De Stem des Volks in 1898 met de première 
van de Socialistenmars zijn eerste optreden. Kortom, het socialisme is bezig met een stevige 
opmars… 
 
In België wordt het Nederlands voor de wet gelijkwaardig aan het 
Frans, althans in Vlaanderen. De Verenigde Staten verklaren 
Spanje de oorlog en veroveren Cuba en de Filipijnen. Twee 
maanden later verklaren de Filipijnen zich onafhankelijk van 
Spanje. De Amerkanen nemen Puerto Rico in bezit. 
Bank Holiday loopt in Londen helemaal uit de hand door een 
hittegolf en overmatig drankgebruik. Voor het eerst worden de 
geweldplegers hooligans genoemd. Tsaar Nicolaas II van Rusland 
roept in een manifest naar de buitenlandse ambassades op te 
praten over het einde aan de wapenwedloop. Het voorstel wordt 
met hoon ontvangen maar leidt wel tot de Vredesconferentie in 
Huis ten Bosch in Den Haag. Toen al ‘Stad van Recht & Vrede’, 
nog zonder Vredespaleis. 
 



 

Even terug naar het jaar 1898 (3) 
 

De Koninklijke Nederlandsche Automobiel Club (KNAC) wordt 
opgericht. Primeur: de Nationale Tentoonstelling voor 
Vrouwenarbeid in Den Haag. Met zang, dans, toneel en 
lezingen. Machines uit textielfabrieken waar veel vrouwen 
werkten, worden geëxposeerd. Er is aandacht voor 
arbeidsomstandigheden waaronder vrouwen werken. De 
organisatie wil arbeid voor vrouwen bevorderen, lonen en 
arbeidsvoorwaarden verbeteren. 
 
Jacoba Hingst, zes jaar 
later in ons Rijswijk 
oprichter van de Eerste 
Tuinbouwschool voor 
meisjes Huis te Lande, 

maakt deel uit van de organisatie. De tentoonstelling 
trekt 90.000 bezoekers. Jacoba Hingst (foto: Frans 
Holtkamp/HVR) koopt met haar eigen vermogen 3 
hectare grond aan van de gemeente Rijswijk aan de 
Van Vredenburchweg waar ze een villa laat bouwen ten behoeve van een tuinbouwschool 
voor meisjes. Daar woont Jacoba Hingst samen met Cornelia Pompe en wordt les gegeven, 
het duo ontwikkelt zelf het lesmateriaal. 
 

De inhuldiging van koningin Wilhelmina, de eerste vrouw in 
Nederland als staatshoofd, vindt plaats op 6 november in de 
Nieuwe Kerk in Amsterdam. De bevolking van Amsterdam biedt 
Wilhelmina in het Paleis voor Volksvlijt de Gouden Koets aan. 
Met, achteraf beschouwd, anno 2023 minder gewaardeerde 
koloniale afbeeldingen. De Nederlandse Hockey en Bandy Bond, 
voorloper van de Nederlandse Hockey Bond, wordt opgericht. 
Met de vrede van Parijs komt een einde aan de Spaans-
Amerikaanse oorlog. Marie en Pierre Curie ontdekken het 
element Radium. Ernest Rutherford onderscheidt alfa- en 
bètastraling. Een eerste kennismaking met radioactiviteit. 
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Redactie: Ralph Julsing 
E-mailadres: rjulsing@casema.nl 
Tel.: 06-40758524 

 
 
 
 

 
Heeft u een bericht, een aankondiging of gewoon iets leuks dat u graag wilt 
delen met de leden van Sociëteit Amicitia, dan kunt u uw bijdrage - het liefst 
met een foto - naar bovenstaand e-mailadres zenden. Even bellen mag 
natuurlijk ook. Elke bijdrage voor uw Nieuwsbrief is meer dan welkom. 
Vragen, berichten of mededelingen voor het bestuur kunt u natuurlijk richten 
tot het secretariaat via de website: https://amicitia-rijswijk.nl/contact. 
Ook kunt u direct een bericht sturen naar e-mailadres: info@amicitia-rijswijk.nl 
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